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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi történik majd, ha már nem lesz több üres ágy?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A járvány megfékezéséhez azt kell megakadályozni, hogy a fertőzöttek továbbadják a vírust. Ehhez
vagy  mindenkit  be  kell  zárni  a  lakásába,  vagy  a  vírushordozókat  kell  elkülöníteni,  az  ő
kiszűrésükhöz viszont tömegesen kéne tesztelni. Nemcsak azokat, akiknek tüneteik vannak, mert a
legtöbb  fertőzött  tünetmentes.  Nálunk  rémítően  kevés  a  koronavírus-teszt,  a  járvány  viszont
elszabadult. Az elmúlt héten mindennap rekordot döntött az új megbetegedések, a kórházba kerültek
és az elhunytak száma. Tavasszal a napi új esetek száma maximum 210 volt,  most viszont már
5000-nél  tart  és  meredeken  emelkedik.  A kormányfő  szerint  most  a  halálozások  számára  kell
figyelnünk: ma már napi 100 fölött járunk, múlt héten a járványnak több áldozata volt, mint a teljes
első hullámban, és az intenzív ellátásra szorulóknak alig 50 százalék az esélyük a túlélésre.
Sokáig állították, hogy csak idős, krónikus betegekre veszélyes a vírus, Gulyás Gergely szerint mi,
fiatalok nyugodtan össze-visszafertőzhetjük egymást. A maszkviselésről, aminek elmaradását most
százezrekkel büntetik, eleinte még lebeszélni igyekeztek mindenkit. Tesztelni most sem hajlandóak,
a tömegrendezvényeket nem tiltják meg, csak a tanácstalanságnak és kapkodásnak lehetünk tanúi.
Aznap, amikor márciusban bezáratták az iskolákat, az új fertőzöttek száma 16 volt, most, napi 5000
mellett a tanítás zavartalanul folyik.
Miniszter  úr,  miközben önök oroszrulettet  játszanak az  emberekkel,  vannak a  járványt  sikerrel
kezelő országok. Új-Zélandon és Tajvanon véget ért a járvány, Taipei több mint 200 napja nem
regisztrált  új  fertőzést.  Azért,  hogy egy közelebbi  példával  is  szolgáljak,  érdemes  áttekinteni  a
szomszédba.
Szlovákia két egymást követő hétvégén letesztelte gyakorlatilag teljes lakosságát, ezzel szemben az
kormánnyal szimpatizáló média azt korábban azt állította, hogy Magyarországot egy ilyen akció
csődbe vinné. A szlovák egészségügy egy hétvégén több mint hárommillió mintát vett le és értékelt



ki, nálunk a tesztkapacitás képtelen kitörni a napi 15-20 ezres sávból. A WHO szerint a járvány
akkor van kézben tartva, ha a vizsgált személyek legfeljebb 5 százalékánál mutatnak ki COVID-
fertőzést; a hárommillió szlovákiai tesztnek alig 1 százaléka lett pozitív, hazánkban viszont ez az
arány egy hónapja nem volt 10% alatt, de volt nap, hogy a 31%-ot is meghaladta. A hétvégi szlovák
akcióra 200, mintavételre kiképzett rezidenst küldtünk ki, ám itthon a covid-tesztre várakozókhoz
olykor csak 4-5 nap késéssel érnek ki a mintavevők.
A jelenlegi trendek, és nem mellékesen Orbán Viktor miniszterelnök szerint decemberre megtelnek
a kórházak. A kérdésem az volna, van-e akcióterve a minisztériumnak és a kormányzatnak az ezt
követő időszakra? Mi történik majd, ha már nem lesz több üres ágy?
Várom megtisztelő válaszát!

Bősz Anett
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